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与河共存 

水是生命之源，河川更是大地的血脈。法国摄影师弗兰克·沃格尔（Franck Vogel）最早的

河流摄影是从尼罗河开始，2013 年去了南亚的布拉马普特拉河（Brahmaputra）。布拉马普

特拉河的上游在中国境内，称为雅鲁藏布江，流入印度后称为布拉马普特拉河，流入孟加拉

国后称贾木纳河。2015 年，沃格尔又去了科罗拉多河及约旦河。他接下来还将去拍摄湄公河、

亚马逊河，以及恒河。 

趁 4 月 22 日地球日的到来，一起来关心水资源议题。前天起举办的“跨境之河”

（Transboundary River）摄影展，沃格尔邀你踏上他已经完成的河流之旅，通过 60 张照片，

让你重新体会人与河的关系。 

●“跨境之河”摄影展 

此摄影展是“Voilah!法国文化节”（VOILAH! French Festival 2016）的重点活动之一，在滨

海湾花园展至 4 月 30 日。 
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Summary 

Coexisting with the rivers 

Water is the source of all life. French photographer Franck Vogel photographed the issues 

facing some of the biggest rivers in the world. He started the project with the Nile, and has 

since to the Brahmaputra and Colorado. He will be shooting the Mekong, Amazon and the 

Ganges next. 

In the lead up to International Earth Day on April 22, take a moment to think about our water 

issues. Franck Vogel invites you to the Transboundary Rivers exhibition at Gardens by the 

Bay, where you can look at 60 photos taken across his travels and examine the relationship 

between man and the rivers.  

The exhibition is part of the Voilah! French Festival 2016.  


